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(REZ van 5 december 1974, punt 3) 

Enkele kanttekeningen b i j de nota van Buitenlandse Zaken: 
I n l e i d i n g 
I n de tweede al i n e a wordt gewag gemaakt van een d u i d e l i j k ver
s c h i l van mening tussen de m i n i s t e r s van Buitenlandse Zaken over 
de vraag welke f u n c t i e de v e r s c h i l l e n d e teksten waarmee b i j de 
voorbereiding t o t nog toe i s gewerkt t i j d e n s de topconferentie 
dienen t e hebben. D i t v e r s c h i l van mening bestaat i n f e i t e nog 
steeds. Het V.K. heeft een concept covernote ingediend met de 
bedoeling de aandacht van de r e g e r i n g s l e i d e r s t e concentreren 
op de voornaamste onderwerpen, waarnaast de standpunten van de 
delegaties moesten worden weergegeven i n een " n a r r a t i v e form". 
Zeven andere delegaties (minus F r a n k r i j k ) meenden dat op deze 
wijze de rapporten van de ad hoe groepen Brussel en P a r i j s t o t 
een b i j l a g e zouden worden gedegradeerd. U i t e i n d e l i j k e besloten 
de m i n i s t e r s van Buitenlandse Zaken op 2 december de Commissie 
nog een i n l e i d e n d o v e r z i c h t t e vragen van de punten waarover 
overeenstemming bestaat en waarover n i e t . D i t o v e r z i c h t komt pas 
eind deze week, na behandeling i n de werkgroep ad hoe Brussel, 
beschikbaar. 
De rapporten van de ad hoe groepen Brussel en P a r i j s z i j n gezien 
hun omvang ongeschikt om a l s ontwerp-communiqué t e dienen. Men 
kan gevoegelijk aannemen dat president Giscard een ontwerp-commu
niqué achter de hand z a l hebben. Aangezien b i j voorgaande gelegen 
heden telkens weer i s gebleken dat de delegaties d i e ontwerp
teksten voor het communiqué beschikbaar hebben de meeste kans 
maken dat hun v i s i e i n het eindakkoord naar voren komt, zou i k 
er voor w i l l e n p l e i t e n dat Buitenlandse Zaken, evenals b i j voor
gaande gelegenheden, een schaduw-communiqué ontwerpt: (1) t e r 
to e t s i n g van de ontwerp-teksten van andere delegaties en (2) om 
z e l f ontwerp-teksten i n t e dienen, wat w i j i n het verleden veel 
te weinig hebben gedaan. 
Hieronder heb i k tr a c h t e n aan te geven i n hoeverre de nota van 
BZ i s achterhaald door het voorbereidend overleg tussen de 
mi n i s t e r s van Buitenlandse Zaken op 2 en 3 december. 
I n de l a a t s t e a l i n e a van b l z . 1 wordt opgemerkt dat het van be
lang zou z i j n i n d i e n de Bondsrepubliek bewogen zou kunnen worden 
t o t een aanpassing van z i j n economisch b e l e i d , zodat d i t be l e i d 
meer accent l e g t op de b e s t r i j d i n g van de recessie. Bondskanselie 
Schmidt heeft zich intussen tegenover m i n i s t e r Healy i n beginsel 
bereid verklaard maatregelen te nemen om de Duitse invoer te s t i 
muleren en de export af t e remmen (code Van Lynden 522). 
Zoals i k u eerder mededeelde z a l i n de REZ een n o t i t i e worden 
rondgedeeld met een formule over de B r i t s e b i j d r a g e . 
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T- 2 

A. I n f l a t i e b e s t r i j d i n g , werkgelegenheidsproblemen en r e g i o n a a l 
b e l e i d [ 

I . Convergentie_van_de_economische 
van""de_lid s t a t e n ^ 
Onderaan b ï z . 6 wordt opgemerkt dat t i j d e n s de top zou 
gepoogd kunnen worden een u i t s p r a a k t e v e r k r i j g e n dat 
D u i t s l a n d onder de c a t e g o r i e l i d s t a t e n wordt gerekend, 
d i e een a n t i - r e c e s s i e b e l e i d voeren ("pays e x c ë d e n t a i r e s " , 
z i e nota werkgroep B r u s s e l b l z . 4 ) . I k vraag mij af of 
Nederland en w e l l i c h t ook B e l g i ë h i e r ook n i e t met name 
moeten worden genoemd. 

I I E M U _ e n _ v e r b e t e r i n g _ e n _ v a n _ d e _ r e g e l i n 2 _ t e r _ z a k e _ v a n _ d e 
IlÖsisiiïê-solidariteit^ 
De F r a n s e r e s e r v e tegen de t e k s t over het Europese fonds 
voor monetaire samenwerking (FECOM) i s op 2 december opge
heven . 

N i e t vermeld i s de B r i t s e r e s e r v e tegen de bevesting van 
de d o e l s t e l l i n g van de EMU. Het V.K. w i l h i e r o v e r een 
nieuwe s t u d i e van de F i n a n c i ë l e Raad, voordat verdere be
s l i s s i n g e n op d i t t e r r e i n worden genomen ( z i e b l z . 6 rap
p o r t werkgroep B r u s s e l ) . I n het o v e r l e g van 2 december 
werd deze r e s e r v e door de F r a n s e v o o r z i t t e r verzwegen. 

I n de o n t w e r p - c o n c l u s i e (onderaan b l z . 7) s t a a t dat Neder
land z i c h zou kunnen a a n s l u i t e n b i j de D u i t s e r e s e r v e op 
de u i t b r e i d i n g van de middelen van het FECOM. Deze opmer
king i s gemaakt op verzoek van F i n a n c i ë n ; BZ voelde h i e r 
voor a a n v a n k e l i j k n i e t . 

Op b l z . 8 van de nota i s een ontwerp-passage opgenomen 
over het slang-arrangement. M i n i s t e r Sauvagnargues kondigde 
t i j d e n s de bespreking van 2 december aan dat over het 
"zweven" b i j de top nog een v o o r s t e l van p r e s i d e n t G i s c a r d 
i s t e verwachten. 

I I I . G e z a m e n l i j k _ o p t r e d e n _ i n _ i n 
Öok over de r o ï van het goud i s volgens Sauvagnargues een 
nader v o o r s t e l van G i s c a r d t e verwachten. 

I V . Werkgelegenheidsgroblem 
ïn d e ~ t w e ë d ë ~ a l i n e a van deze paragraaf s t a a t dat F r a n k r i j k 
t o t dusver om i n t e r n e redenen een v e r w i j z i n g naar het comité 
voor de arbeidsmarkt w e i g e r t . U i t het v e r s l a g van de bespre
king van 2 december l e i d i k a f dat de F r a n s e r e s e r v e op d i t 
punt, a l s z i j n d e van mindere b e t e k e n i s , w a a r s c h i j n l i j k z a l 
worden opgeheven. 

Het Deense verzoek om i n d i t hoofdstuk een paragraaf op t e 
nemen over de p o s i t i e van de vrouw zou door Nederland moetei 
worden gesteund. 

I n de v o o r g e s t e l d e c o n c l u s i e (blz.10) s t a a t dat Nederland^ 
ten a a n z i e n van d i t hoofdstuk de door D u i t s l a n d voorgesteld* 
l i j n zou kunnen volgen, eventueel met i n b e g r i p van het a f 
z i e n van t r e k k e n op het Europees S o c i a a l Fonds ( E S F ) . 
"Eventueel" zou m.i. kunnen worden g e s c h r a p t . M i n i s t e r 
Duisenberg a c h t t e het i n de REZ van 15 november prematuur 
een verhoging van het ESF t e b e p l e i t e n ; h i j w i l dat e e r s t 
de c r i t e r i a voor u i t k e r i n g e n u i t het ESF worden v a s t g e s t e l d 
en dat daarna pas over de omvang van het fonds wordt beslo
t e n . H i j vreesde dat een onevenredig groot d e e l van de u i t 
keringen i n de Bondsrepubliek een bestemming z a l vinden 
(REZ van 15 november, b l z . 8 ) . Nu D u i t s l a n d w i l a f z i e n van 



het trekken op het ESF zou Nederland - dat toch na u w e l i j k s 
voor u i t k e r i n g e n i n aanmerking kan komen - d i t voorbeeld 1 
moeten volgen. 

V. R e g i o n a a l _ b e l e i d ^ 
De door D u i t s l a n d g e s t e l d e voorwaarde - i n f e i t e een 
package d e a l over v r i j w e l a l l e punten d i e b i j de top aan 
de orde komen - zou ook de onze kunnen z i j n . I n de bespre
king van 2 december s t e l d e m i n i s t e r Genscher een p o s i t i e v e 
b e s l i s s i n g t i j d e n s de top i n het v o o r u i t z i c h t " i n de v e r 
wachting d a t ook op andere gebieden r e s u l t a t e n b e r e i k t z u l 
l e n worden". Op een vraag van m i n i s t e r Callaghan of d i t een 
v e r z a c h t i n g van de D u i t s e voorwaarden betekende, reageerde 
Genscher n i e t i n de v e r g a d e r i n g . H i j ging Callaghan wel 
i e t s i n het oor f l u i s t e r e n . D i t v o o r v a l , maar v o o r a l de con 
t a c t e n Giscard-Schmidt-Wilson-Tindemans doen vermoeden dat 
er toch een package d e a l i n de maak i s , waar w i j h e l a a s 
v o o r l o p i g b u i t e n s t a a n . Het Benelux-vooroverleg z a l mis
s c h i e n daarover opheldering kunnen v e r s c h a f f e n . 

B. E n e r g i e 
I . D e _ i n t e r n a t i o n a l e _ r o l _ v a n _ d e _ G 

De t o e t r e d i n g van F r a n k r i j k t o t de IEP i s h i e r het s p i l -
probleem. Wat ons b e t r e f t r i j s t nog de vraag of Nederland 
moet v o o r s t e l l e n ook een d i a l o o g met Israël aan t e gaan, 
z o a l s gesuggereerd door Ter Beek. Nu deze s u g g e s t i e eenmaal 
i s gewekt, kunt u er m o e i i i j k aan ontkomen op een g e s c h i k t 
moment daarover i e t s t e zeggen. V a s t s t a a t dat de p u b l i c i 
t e i t s m e d i a na a f l o o p daarover vragen z u l l e n s t e l l e n en een 
ontkenning i s dan even p r o b l e m a t i s c h a l s een b e v e s t i g i n g . 
D i t punt zou i n een voorgesprek met Schmidt en i n het 
Benelux-overleg moeten worden aangesneden om het draagvlak 
van een d e r g e l i j k e i n t e r v e n t i e t e verbreden. 

I I . I n t e r n ^ e n e r g i e b e l e i d ^ 
Het behoeft geen betoog d a t Nederland moet proberen z i c h 
h i e r wat op de v l a k t e t e houden, zeker a l s F r a n k r i j k met 
b e t r e k k i n g t o t de IEP geen d u i d e l i j k e c o n c e s s i e doet. Het 
h e e f t trouwens w e i n i g z i n over deze t o t dusver nog n i e t 
diepgaand v o o r b e r e i d e m a t e r i e vergaande u i t s p r a k e n t e doen. 
Sauvagnargues merkte op 2 december op d a t de top hoofdzake
l i j k moet spreken over de c a l e n d r i e r met betrekking t o t : 
(a) de c o n c e r t a t i e i n de OESO, (b) de d i a l o o g met de o l i e 
producerende landen, (c) het uitwerken van een gemeenschap
p e l i j k e p o l i t i e k en (d) de c o n c e r t a t i e ten aanzien van het 
IEP . 

C. I n s t i t u t i o n e l e onderwerpen 
Mocht het n i e t komen t o t een package d e a l over a l l e onderwerpe 
van de top dan z i j n i n e l k g e v a l de i n s t i t u t i o n e l e problemen 
as such s l e c h t s met een package d e a l op t e l o s s e n . I n de ont-
werp-conclusie (blz.16 onderaan) s t a a t dat Nederland i n ieder 
geval d i e n t v a s t te houden aan het bestaande standpunt dat de 
C o n s e i l Europeen n i e t meer dan tweemaal per j a a r moet b i j e e n 
komen "e t chaque f o i s que nécessaire". Hier zouden w i j een 
c o n c e s s i e kunnen doen door b i j v o o r b e e l d akkoord te gaan met 
v i e r z i t t i n g e n per j a a r , waarvan twee of meer i n B r u s s e l en 
twee of minder i n de hoofdstad van het land dat het v o o r z i t t e r 
schap v o e r t . Het bekende bezwaar van BZ dat de C o n s e i l 
Europeen of hoe d i e ook mag heten gaat fungeren a l s beroeps
i n s t a n t i e voor de "normale" EG-raden z a l minder groot z i j n a l s 



ten aanzien van de ve r s t e r k i n g van de besluitvormingsprocedure 
een bevredigende oplossing wordt b e r e i k t . I n code De Ranitz 704 
las i k dat Dutet, adviseur voor'economische en financiële 
zaken b i j het Elysée, opmerkte dat de Conseil Europeen voor 
misbruik a l s beroepsinstantie kan worden gevrijwaard door be
ëindiging van de p r a k t i j k van het desaccord van Luxemburg. 
Wat het s e c r e t a r i a a t b e t r e f t wordt voorgesteld een d u i d e l i j k e 
voorkeur u i t t e spreken voor het Duitse v o o r s t e l , volgens welk 
het secretariaat-generaal van de EG-raad de nodige hand- en 
spandiensten zal moeten kunnen v e r r i c h t e n . Een meer aktieve 
taak van het s e c r e t a r i a a t l i j k t m i j n i e t onacceptabel mits het 
maar geïncorporeerd wordt i n het apparaat van het secretariaat 
generaal. 
Wat de v e r s t e r k i n g van de besluitvormingsprocedures b e t r e f t 
( b l z . 18) zou i k de voorkeur geven aan formule B, omdat daarin 
het desaccord van Luxemburg n i e t eens wordt genoemd. 
De verdere conclusies over de i n s t i t u t i o n e l e vraagstukken heb
ben w i j a l eerder besproken. Het i s jammer dat Nederland met 
betrekking t o t het Europees Parlement geen vergaand i n i t i a t i e f 
h e eft ingediend, a l was het a l l e e n maar om op d i t punt een 
concessie t e kunnen doen. 
De B r i t s e heronderhandelingen 
Hierover z a l t e r vergadering een n o t i t i e worden rondgedeeld. 
Wilson heeft Schmidt ervan verzekerd dat i n de heronderhande
lin g e n a l l e kaarten op t a f e l z i j n gelegd, dat w i l zeggen dat 
het V.K. n i e t l a t e r met nog nieuwe eisen z a l komen. Verder 
maakte h i j d u i d e l i j k dat het V.K. n i e t vraagt om t e k s t - w i j z i 
ging van het t o e l a t i n g s v e r d r a g . Een tegemoetkoming op het stuk 
van de B r i t s e b i j d r a g e i n de EEG-kosten noemde h i j "important, 
but not c r u c i a l " , een u i t s p r a a k waartegen m i n i s t e r Healy pro
testeerde. F r a n k r i j k i s t o t weinig concessies bereid, maar 
Duitsland s c h i j n t de B r i t t e n wel een eind tegemoet t e w i l l e n 
komen (code Van Lynden 522). 


